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SLOVO STAROSTY

Mìsto Horšovský Týn má
schválený rozpoèet                                    

pro rok 2011
Nejdùležitìjším bodem jednání

lednového zastupitelstva mìsta bylo schválení
rozpoètu na letošní rok. Do tohoto okamžiku naše
mìsto finanènì žilo v režimu tzv.rozpoètového
provizoria, kdy napøíklad nelze financovat
investice.Vìdìli jsme však, že investièní akce se
rozbìhnou nejdøíve na jaøe, a tak jsme využili
ušetøený èas ke kvalitnímu projednání návrhu
rozpoètu.Nebylo to zrovna jednoduché, nebo• ze
strany státního rozpoètu, pøesnìji pøíspìvku státu
na výkon státní správy, jsme èekali výpadek oproti 
loñskému roku. Bohužel jsme se nemýlili.

Zastupitelstvo mìsta schválilo návrh
rozpoètu jako schodkový s pøíjmy ve výši 80,559
mil.Kè a výdaji ve výši 98,022 mil.Kè. Schodek
rozpoètu je kryt vlastními zdroji z minulých
let(viz.www.horsovskytyn.cz). Dovolte mi,
vážení spoluobèané, malý komentáø ke
schválenému rozpoètu, omezím se na stranu
výdajovou, kterou oproti pøíjmùm, mùžeme
výraznì ovlivnit.

Na první pohled se zdá býti rozpoèet
investiènì støídmým, ale i tak poèítá s 9,5mil Kè na 
výstavbu chodníku s cyklostezkou z Vrchlického
ulice až na konec Nové Vsi. Mìla by to být
spoleèná akce s Plzeòským krajem, který opraví
silnici a obojí by mìlo být realizováno za pomoci
dotací.Bohužel ale napøed musíme zaplatit celou
investièní akci a pak èekat na dotaèní peníze.

Druhá nejvìtší akce je rekonstrukce
kompostárny na Peøinì za cca 5,2 mil.Kè, zde
oèekáváme 90 % dotaci.Tøetí v poøadí jsou
stavební úpravy mateøské školy v ulici Pionýrù za
3,6 mil.kè, rovnìž oèekáváme dotaèní
pøíspìvek.Rozpoèet poèítá s dalším rozšíøením
možnosti parkování ve Vanèurovì ulici(1,9
mil.Kè). Skoro 13 mil.Kè se plánuje v kapitole
Vodní hospodáøství. Z toho jde  pak nejvìtším
dílem pøíspìvek ve výši 2,89 mil.Kè na
Mikroregion Radbuza za vybudovanou kanalizaci. 
3 mil.Kè se plánují pro Semošice na kanalizaci a
1,8 mil.Kè na nový vodovod v Nové vsi, stejná
èástka je pøipravena na výmìnu vodovodního
øadu ve Vrchlického ulici.

Mìsto zøídi lo mateøskou školu,
základní a základní umìleckou školu, na jejichž
provoz vynakládá nemalé èástky. Jsou to
investice do naší budoucnosti. Dále mìsto
financuje èinnost knihovny, mìstského kulturního
zaøízení,opravuje svoje kulturní památky
(program regenerace mìstské památkové
rezervace), financuje tìlovýchovnou èinnost. Zde
bych se zastavil u zajímavé akce, kterou realizuje
tìlovýchovná jednota Sedmihoøí Oplotec, která na 
základì pøiznané dotace staví zázemí pro
sportovní a kulturní vyžití pøi místním fotbalovém
høišti. Mìsto pùjèilo 1,8 mil.Kè a zároveò pøislíbilo i 
kofinancování(1 mil.kè) celé akce. Oploteètí
sportovci a dodavatelská firma se snaží, a tak
v souèasnosti je hrubá stavba již pod støechou.
V podstatì je to stejný model jako výstavba
rozhledny na Šibenièním vrchu obèanským
sdružením.

V kapitole Bydlení, komunální služby a 
územní rozvoj je poèítáno s 1 mil.Kè na výkup
pozemkù, nemovitostí a staveb,dále pak na
vyhotovení projektù skoro 2,3 mil Kè.

Mìsto musí také svítit, a proto je v rozpoètu 1,6
mil.Kè. Z pøedchozích dvou øádek vyplývá, že
v letošním roce se pøedpokládá v rozvoji mìsta
spíše projektová èinnost, aby tak mohla býti
v dalších letech zahájena rozsáhlejší investièní
výstavba.Tento trend koresponduje se souèasnou
tržní silou obyvatelstva a bohužel i dosti vysokou
nezamìstnaností.                                                      

Ochrana životního prostøedí poèítá
s 13 mil.Kè, z této èástky èiní 3 mil.Kè svoz a
uložení komunálních odpadù, již zmiòovaná
rekonstrukce kompostárny pak 5,2 mil.Kè, péèe
o vzhled obce a veøejná zeleò skoro 2 mil.kè.                                                                   

Mìsto také zabezpeèuje poskytování
peèovatelské služby, provozuje chránìnou dílnu,
financuje mìstskou policii a požární ochranu.
Protože je naše mìsto tzv.obcí s rozšíøenou
pùsobností, pøerozdìlí se prostøednictvím našeho
rozpoètu státní pøíspìvek na péèi a dávky pomoci
v hmotné nouzi a dávky pro zdravotnì postižené
ve výši cca 19,6 mil.Kè (ještì nejsou souèástí
schváleného rozpoètu, kam se dostanou pøi
prvním rozpoètovém opatøení, a možná dojde
bìhem roku k navýšení).                                   

A nakonec je to všeobecná veøejná
správa a služby, tedy chod mìstského úøadu, zde
je vyèlenìná èástka ve výši 27,5 mil.kè. Dlužno
poznamenat, že všichni úøedníci na radnici byli
kráceni v rámci úsporných opatøení o 7 % na
mzdách.    

Co øíc i závìrem k takto
koncipovanému rozpoètu ? Pøedevším to, že
takovýto rozpoèet nezadluží mìsto, naopak
hospodaøí se s úsporami z minulých let, a jestliže
mìsto obdrží dotace na tøi již zmínìné akce, mùže
dostat nazpìt do pøíjmu cca 12 mil.Kè. Až
tìlovýchovná jednota Sedmihoøí  vyúètuje dotaèní
akci, tak vrátí ro rozpoètu mìsta 1,8 mil.Kè
(pravdìpodobnì v roce 2012). To je teorie, ale
velmi reálná. Samozøejmì se dá pracovat s rùz-
nými variantami, napøíklad,  když nìkterá dotace
nebude pøiznána. Mìsto letos zaplatí k 31.10.
poslední splátku úvìru za infrastrukturu
v prùmyslové zónì .Horšovský Týn je k tomuto
datu bez dluhu ,Horšovský Týn je  finanènì zdravé 
mìsto.

starosta mìsta
Ing.Josef Holeèek

Z jed ná ní rad ni ce

Zpracoval: tajemník MìÚ

Z jednání rady mìsta                     
dne 2. 2. a 16. 2. 2011

- do projektu „Už jsem ètenáø“, probìhlo tradièní
pasování na ètenáøe. Knihovna pomáhala pøi
organizování Juniorfestu a podílela se na
nìkterých doprovodných akcích - napø. výstava
k filmùm Jindøicha Poláka a beseda s režisérem
Ondøejem Kepkou;                                                                                     
- opakovanou žádost pana Gilcha ze Zahradní ul.
o odborné a objektivní zjištìní stávajícího stavu
ohrožení a pøijetí opatøení k ochranì majetku a
bezpeèí života. Jedná se o vztah mezi vlastníky
nemovitostí v Zahradní ulici a vlastníkem lesa,
mìstem Horšovský Týn. Pøedcházející podnìt byl
øešen odstranìním stromù, které hrozily pádem.
Zamezit opakování obdobných žádostí mùže ve
smyslu platných pøedpisù odkácení na výšku
stojících stromù (cca 25-30 m) a vytvoøení pásu
podél vlastnické hranice. Povinností vlastníka je
tento pás podle lesního zákona zalesnit. Koneèné
øešení bude projednáno s vlastníky sousedícíh
nemovitostí;              
Rozhodla:                                                 
- o žádosti nájemce kiosku na koupališti ve vìci
prominutí nájemného za roky 2009 a 2010. Nájem
za pronajaté zaøízení - kiosek na koupališti - za rok 
2009 bude nájemcem uhrazen v plné výši.
V žádosti  za rok 2010 RM uznává dùvody 
nájemce, týkající se špatného technického stavu
objektu kiosku. Nájem za kiosek snižuje za rok
2010 na 50%. Ostatní dlužné nájemné bude
uhrazeno nebo bude pod splátkovým kalendáøem, 
a to do 31. 3. 2011;                                                                                       
- o zabezpeèení nosné konstrukce lávky ze Sadù
Petra Bezruèe pøes Radbuzu do ulice Prokopa
Holého a uložila Bytes HT jejich neprodlené
zajištìní;                                                                                                              
-  na základì informovace Bytes HT ve vìci
uvolnìní nebytového prostoru v ul. 5. kvìtna 24
zveøejnìnit možnost pronájmu tìchto prostor za
podmínky zachování stávajícího sortimentu
potravin;                                                                                                          
- zajistit mykologický prùzkum v objektu sýpky.
Prùzkum musí dle stanoviska poskytovatele
dotace programu regenerace MPR pøedcházet
zahájení všech stavebních prací;                        
Schválila:                                           
- Dodatek è.1/2011 ke Smlouvì o poskytnutí
finanèního pøíspìvku PK na zajištìní dopravní
obslužnosti území PK veøejnou vnitrostátní
linkovou dopravou. Výše pøíspìvku èiní 148 350,-
Kè;                   
- nájem èásti pozemku o  výmìøe  735  m2 v k.ú.
Horšovský Týn panu Josefu Šindeláøovi, Gorkého
4, H. Týn za úèelem zøízení zahrady;                                                                             
-  žádost Èeského kynologického svazu ZKO 1
Domažlice 299 - Jirklovka ve vìci uspoøádání
Závodù agility ve dnech 5.- 6. bøezna 2011
v Jezdecké hale Chodská pila Srnka, s.r.o.,
Horšovský Týn;                                                                                
Souhlasila:                                               
- s pokraèováním stavebních úprav na objektu
Podražnice 14, který provádí SDH Podrážnice s
tím, že v letošním roce budou realizovány štukové
omítky, osazeny dveøe, výmìnìna dvoudílná vrata 
do stodoly a vymalován objekt v celkové hodnotì
cca 26 t is.  Kè;        
Pøidìlila:     
- na návrh Komise pro pøidìlování bytù v DPS od
1. 3. 2011 byt è. 18, jižní strana o celkové výmìre
42,65 m2  + lodžie 7,75 m2 paní Kateøinì
Barešové, roè. 1927, bytem Masarykova 2,
Horšovský Týn;                                                                                              
- na návrh Komise pro pøidìlování bytù v DPS
od 1. 3. 2011 byt è. 4, severní strana o celkové
výmìre 48,55 m2 panu Jaroslavu Levému,
bytem Staòkov, Plovární 91. 

Vzala na vìdomí:                        
- termín konání zápisu do Mateøské

školy Horšovský Týn, který se uskuteèní dne  28.
3. 2011. Zápis probìhne v obou budovách
Mateøské školy a bude proveden podle
schválených kritérií pøijímání dìtí do MŠ; 

-informaci o rozsahu akcí poøádaných
v Mìstské knihovnì. Bylo instalováno 165 výstav,
uskuteènìno 43 vzdìlávacích a 125 kulturních
akcí, kterých se zúèastnilo 2642 úèastníkù. Konal
se 14. roèník „Literárního shrabování“, byl vydán
vlastními silami  Almanach. Knihovna se zapojila 


